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Protokół Nr VI/2019  
z posiedzenia VI sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 18 września 2019 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki rozpoczęły się o godz. 1605 i trwały do godz. 2021. Uczestniczyli w nich radni według 
załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy, Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski, Zastępca Skarbnika 
Gminy- Maria Walczak, Kierownik ZGK- Piotr Kujawski, Kierownik GOSiR- Marta Prylińska, Kierownik GZO- 
Wojciechowski Grzegorz, Kierownik RFZ -Marciniak Waldemar. 
 

Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia VI sesji Rady Gminy Fabianki i po zapoznaniu 
się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. Obecnych 13 
radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, pracowników Urzędu 
Gminy, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  - zarządził głosowanie nad wykreśleniem z porządku obrad projektu 
uchwały pkt.10 podpunkt 6) w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Fabianki. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” poparła 
wniosek o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Fabianki. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  - zarządził głosowanie nad przyjęciem do porządku obrad trzech 

projektów uchwał: 
1) w pkt. 10 podpunkt 9) uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

Powiatowi Włocławskiemu przy wykonaniu utwardzenia ciągów pieszych przy drogach 
powiatowych, 

2) w pkt. 10 podpunkt 10) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę  
Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu Włocławskiego związanego z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2019/2020, 

            3) w pkt. 10 podpunkt 11) uchwały w sprawie wyłączenia drogi z użytkowania. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek VI sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 

 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 

1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji,    
3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej przewodniczącego Rady Gminy Fabianki, 
4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności  z realizacji  
      uchwał, 
5. Zapoznanie się z informacją na temat przygotowania szkół i placówek oświatowych do nowego  
      roku szkolnego 2019/2020. 
6.  Analiza sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Fabiankach w 2018r. 
7.  Zapoznanie się z informacją o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019r. 
8.  Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
9.  Rozpatrzenie skargi Pani Anny Melcer na działanie Wójta Gminy Fabianki 
             1) Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w zakresie skargi 
             2) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Fabianki, 
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10. Rozpatrzenie projektów uchwał :  
1) w sprawie zmian do budżetu na 2019 rok, 
2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2019 – 2030, 
3) w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Fabianki do organu regulującego, 
4) w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Nasiegniewie 
5) w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 
6) zmiany uchwały nr XIX/149/2016 z dnia 25 listopada 2016 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
7) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym    

       Osiek, jednostka ewidencyjna Fabianki, 
8) w sprawie pozostawienia zgłoszenia na ławnika sądowego bez dalszego biegu, 
9) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Włocławskiemu przy wykonaniu 

utwardzenia ciągów pieszych przy drogach powiatowych, 
10) w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu 

Włocławskiego związanego z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach 
tych dróg w sezonie zimowym 2019/2020, 

11) w sprawie wyłączenia drogi z użytkowania. 
11. Interpelacje i zapytania radnych.   
12. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
13. Zakończenie sesji.  

 
Ad.3 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym od 28.06.2019r. do 18.09.2019r. 
            Poinformował, iż wspólnie z Wójtem Gminy Panem Zbigniewem Słomskim uczestniczył                            

w spotkaniu w Starostwie Powiatowym w temacie wspólnej organizacji tegorocznych  
Powiatowo-Gminno- Parafialnych Dożynek, które odbyły się w dniu  1 września w Fabiankach. 
W powyższej uroczystości  wziął udział wspólnie z członkami Rady. 

            Kolejne wspólne spotkanie w Starostwie Powiatowym odbyło się  w sprawie organizacji  
transportu publicznego oraz  negocjowania nowych warunków finansowych dla poszczególnych 
gmin w ramach zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie  poszczególnych gmin.                    
W tej sprawie osiągnięto kompromis. Gminy otrzymają o 15 % więcej środków finansowych                  
na realizację tego zadania.   

            Poinformował, iż uczestniczył ponadto w spotkaniach roboczych  organizowanych przez Wójta 
Gminy w następujących tematach: 

            -  przygotowanie placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2019/2020.  
            -    wyboru drogi gminnej do przebudowy w 2020 r. w ramach projektu rządowego ze środków 

pochodzących  z Funduszu Dróg Samorządowych. Wniosek został już złożony i dot.. drogi                           
w Nasiegniewie koło remizy OSP ( budki) w stronę Świątkowizny.  

           Dodał, iż uczestniczył  w uroczystościach rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2019/2020                            
w szkołach na terenie gminy.  

           Natomiast w dniu 12  września wziął udział w uroczystości wręczenia przez Ministra 
infrastruktury Pana Andrzeja Adamczyka symbolicznych  czeków opiewających na kwotę 
dofinansowania na realizację inwestycji dofinansowanych w ramach środków pochodzących                   
z Funduszu Dróg Samorządowych. Dodał, iż gmina Fabianki otrzymała 357 tyś. zł                                               
z przeznaczeniem na przebudowę drogi w Chełmicy Dużej. Uroczystość odbyła się w Starostwie 
Powiatowym we Włocławku.  

 
Brak Zapytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
Ad.4 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 
bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał.  
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Wójt Gminy - przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym od 
28.06.2019r. do 18.09.2019r. 

Poinformował, iż w miesiącach lipiec – sierpień przyjmowane były wnioski o oszacowanie 
strat spowodowanych suszą. Łącznie wpłynęło do Urzędu Gminy 230 wniosków. Obecnie 
przygotowywane są protokoły. Czekamy również na informację, na jakie wsparcie 
rządowe będą mogli liczyć rolnicy dotknięci suszą. Uprawy, które były wykluczone                          
z szacowania strat w wyniku suszy: 

           - na I kategorii gleby: ziemniak, burak cukrowy, chmiel, drzewa owocowe, truskawki; 
- na II kategorii gleby: zboża ozime, zboża jare, rzepak, rzepik, ziemniak, burak cukrowy, 
chmiel, drzewa owocowe, truskawki, tytoń, warzywa gruntowe; 
- na III i IV kategorii gleby: zboża ozime, zboża jare, rzepak, rzepik, ziemniak, burak 
cukrowy, chmiel, drzewa owocowe, truskawki, tytoń, warzywa gruntowe, kukurydza na 
kiszonkę i ziarno, rośliny strączkowe. Nadmieniał, iż w dniu 9 lipca Gmina wzięła udział 
w Zarządzie Stowarzyszenia LGD Dorzecza Zgłowiączki, podczas którego podsumowano 
wdrażanie Lokalnej Strategii Rozwoju LGD oraz omówiono harmonogram ostatnich 
konkursów na dofinansowanie projektów rewitalizacyjnych. Poinformował, iż w dniu 21 
sierpnia projekt Gminy Fabianki pn. „Montaż instalacji odnawialnych źródeł energii 
w budynkach mieszkalnych – II edycja” został zakwalifikowany do dofinansowania z 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Projekt o 
wartości 2,2 mln zł obejmuje montaż mikroinstalacji fotowoltaicznych na 65 domach 
mieszkalnych w gminie Fabianki. Z dotacji pokryte zostanie 50% kosztów inwestycji, 
pozostałe 50% wniosą mieszkańcy jako wkład własny. Realizacja projektu zaplanowana 
jest do końca kwietnia 2020 r. Projekt wpisuje się w realizację celów Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Fabianki. 
W dniu 28 sierpnia został złożony wniosek w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie 
Wojewódzkim w Bydgoszczy o dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych na rok 
2020 zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych nr 190243C i 190230C w miejscowości 
Nasiegniewo”. Kosztorysowa wartość zadania to 408 tys. zł. Z Funduszu Dróg 
Samorządowych możemy otrzymać dofinansowanie na poziomie 60%. Dodał, iż 
przebudowa w ramach niniejszego zadania obejmie dwa odcinki o łącznej długości 948 
mb. Następnie poinformował, iż w dniu 30 sierpnia uczestniczyliśmy w Komitecie 
Sterującym OSI Włocławka w Urzędzie Miasta we Włocławku. Podczas posiedzenia 
przyjęto ostatnią w perspektywie finansowej 2014-2020 aktualizację listy podstawowej 
projektów OSI oraz omawiano stan realizacji Strategii OSI Włocławka i jego obszaru 
funkcjonalnego.  
Dodał, że z dniem 30 sierpnia zakończona została realizacja projektu edukacyjnego pn. 
„Innowacyjna edukacja w gminie Fabianki – II edycja” współfinansowanego w 95%                                     
z Europejskiego Funduszu Społecznego.  Projekt o wartości 300 tys. zł był wdrażany od 1 
września ubiegłego roku w szkołach podstawowych w Fabiankach, Cypriance, 
Nasiegniewie i Świątkowiźnie.  
W ramach projektu realizowane były bezpłatne zajęcia pozalekcyjne w zakresie:  
technologii informacyjno-komunikacyjnych (TIK), nauk matematyczno-przyrodniczych,  
nauczania przyrody w oparciu o metodę eksperymentu, języków obcych. 
Inne typy zajęć adresowane były do uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi 
(w tym niepełnosprawnych) oraz uczniów zagrożonych przedwczesnym opuszczeniem 
systemu oświaty. Uczniowie starszych klas szkół podstawowych skorzystali z doradztwa 
edukacyjno-zawodowego. W ramach tego projektu uczestniczące w nim szkoły zostały 
doposażone w sprzęt komputerowy, tablice multimedialne oraz wyposażenie pracowni 
przedmiotowych: przyrodniczych, geograficznych, fizyko-chemicznych i 
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matematycznych. W sierpniu do szkół trafiła ostatnia pula zakupów ze środków projektu 
obejmująca materiały eksploatacyjno-biurowe. 
W projekcie osiągnięto wskaźniki takie jak: liczba uczniów objętych wsparciem w zakresie 
rozwijania kompetencji kluczowych lub umiejętności uniwersalnych w programie: 177 
uczniów; liczba uczniów uczestniczących w zajęciach z przyrody z wykorzystaniem 
metody eksperymentu: 26 uczniów; liczba uczniów o specjalnych potrzebach 
edukacyjnych uczestniczących we wsparciu w zakresie indywidualizacji: 90 uczniów; 
liczba uczniów zagrożonych przedwczesnym opuszczeniem systemu oświaty objętych 
wsparciem w programie: 23 uczniów; liczba uczniów uczestniczących w doradztwie 
edukacyjno-zawodowym: 15 uczniów oraz liczba nauczycieli objętych wsparciem w 
programie: 6 nauczycieli. 
W dniach od 26 sierpnia do 2 września Izba Administracji Skarbowej w Bydgoszczy 
przeprowadziła audyt projektu „Przebudowa i doposażenie PSZOK w Wilczeńcu 
Fabiańskim” realizowanego w 2018 r. Audyt miał za zadanie ocenę gospodarowania 
środkami pochodzącymi z budżetu Unii Europejskiej i obejmował zarówno dokumentację 
projektową, jak i oględziny PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim. W protokole z audytu nie 
stwierdzono żadnych zastrzeżeń do realizacji projektu przez Gminę Fabianki.   
Wójt poinformował, iż w tym roku Gminie Fabianki zostało powierzone prowadzenie 
zadania  publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa  narodowego dotyczącego 
organizacji Dożynek Powiatowych w 2019 r. W związku z powyższym Wójt odbył kilka 
indywidualnych spotkań m.in. w: Starostwie Powiatowym we Włocławku, parafii                         
w Chełmicy Dużej, szkole w Fabiankach, Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Fabiankach 
oraz pracownikami tut. urzędu. Dożynki zostały zorganizowane w dniu 1 września                         
w Fabiankach. W uroczystości wzięły udział licznie przybyłe delegacje wieńcowe z 
wszystkich gmin powiatu włocławskiego, sołectw gminy Fabianki.  Uczestniczyły w niej 
także delegacje z ościennych gmin: z Gminy Bobrowniki - sołectwo Rachcin oraz Gminy 
Lipno sołectwa Łochocin, Popowo, Wichowo oraz Zbytkowo. Starostami tegorocznych 
dożynek byli: Pani Anna Krzyżanowska z Kulina i Pan Łukasz Kozłowski z Chełmicy Dużej.  
Wójt podziękował wszystkim rolnikom, ogrodnikom, sadownikom, pszczelarzom, oraz 
rodzinom rolniczym za zebrany plon i  rolniczy trud.  Podziękował wszystkim obecnym 
na uroczystości za kultywowanie tradycji, bo ta tradycja nas jednoczy.  Skierował 
podziękowania do Proboszcza Parafii Chełmica Duża ks. Dziekana Henryka Wysockiego i 
Starosty Powiatu Włocławskiego Pana Romana Gołębiewskiego za współorganizację 
tegorocznych Dożynek.  Podziękował sołtysom i wszystkim osobom za włożony wkład 
pracy w pięknie wykonane wieńce dożynkowe i udział w uroczystości,  wszystkim paniom 
z sołectw za zaangażowanie w przygotowaniu  słodkiego „gościńca”  przez przekazanie 
na ten cel ciast i innych słodkości, członkiniom Koła Gospodyń Wiejskich w Fabiankach 
za przygotowanie dekoracji dożynkowych i sołectwu Chełmica Duża za ustawienie 
witacza. Podziękował także członkom wszystkich jednostek OSP za wsparcie 
organizacyjne dożynek, w tym udział pocztów sztandarowych z naszej gminy oraz gmin 
ościennych. Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Fabiankach Marzenie Baranowicz 
gospodarzowi miejsca odbywających się  dożynek za pomoc i wsparcie organizacyjne.  
 Złożył również podziękowanie Kierownikowi Zakładu Gospodarki Komunalnej oraz jego 
pracownikom za pomoc organizacyjną i pracę w przygotowaniu i uprzątnięciu terenu. 
Pracownikom oraz wszystkim osobom zaangażowanym w obsługę  uroczystości 
dożynkowych.  Nie sposób ich w tym miejscu wszystkich wymienić.  
 Poinformował, iż na zaproszenie innych samorządów w miesiącach sierpniu i wrześniu 
uczestniczył w wielu uroczystościach dożynkowych.  
Dodał, iż 2 września opublikowana została zatwierdzona przez premiera lista zadań 
zakwalifikowanych do dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych w roku 2019 
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(nabór z kwietnia 2019 r.). Gmina Fabianki otrzymała 60% dofinansowania do zadania 
pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 190209C w miejscowości Chełmica Duża”. Jego koszt 
to 595 tys. zł. Inwestycja obejmie przebudowę 995 mb nawierzchnia jezdni, obustronną 
przebudowę poboczy gruntowych, przebudowę 2 przystanków komunikacyjnych                              
z peronem,  przebudowę 2 skrzyżowań - 2 szt. (z drogą gminną nr 190210C oraz drogą 
powiatową nr 2737C), wykonanie wyniesionego przejścia dla pieszych z aktywnym 
oznakowaniem oraz wykonanie chodnika z kostki brukowej betonowej - 345 mb. W dniu 
12 września w siedzibie Starostwa Powiatowego we Włocławku odbyło się uroczyste 
wręczenie przez Pana Andrzeja Adamczyka – Ministra Infrastruktury symbolicznych 
czeków na realizację inwestycji dofinansowanych w ramach środków pozyskanych                         
z Funduszu Dróg Samorządowych. Gmina Fabianki otrzymała na powyższe zadanie 
dofinansowanie w wysokości 357 143, 00 zł.     
Wójt poinformował, iż w okresie wakacyjnym odbył robocze spotkania z dyrektorami  
szkół gminy Fabianki w temacie przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia 
roku szkolnego 2019/20. Uczestniczył  w uroczystościach rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego.  
Dodał, iż przygotowywana jest dokumentacja do ogłoszenia procedury przetargowej na 
zadanie: Przebudowa dróg gminnych w 2019 r. Zwróciliśmy się do Krajowego Ośrodka 
Wsparcia Rolnictwa o wyodrębnienie gruntów będących w ich zasobie z przeznaczeniem 
pod  drogę w związku z przebudową drogi pn : Budowa ścieżki rowerowej. W okresie                 
2-3 lat chcielibyśmy całkowicie  zmienić przeznaczenie  tej działki  i zamknąć ruch dla 
pojazdów mechanicznych dla potrzeb zwiększenia bezpieczeństwa dla rowerzystów,                    
a także w niedalekiej przyszłości utworzenia deptaka służącego wypoczynkowi i rekreacji. 
Poinformował, iż przeprowadzona została procedura przetargowa, podpisano umowę i 
trwa realizacja zadania: „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych (Chełmica 
Mała)”.  Odbyło się spotkanie  z wykonawcami, inspektorami nadzoru i przedstawicielami 
ZGK w temacie znalezienia rozwiązania zapobiegającego wyciekowi ścieków z kolektora 
kanalizacji grawitacyjnej po opadach atmosferycznych oraz w czasie awarii 
przepompowni - tzw. korkowania, zapychania  kolektora.  Zostały złożone oferty i trwa 
ich ocena w ramach ogłoszonej procedury przetargowej na zadanie: Budowa kanalizacji 
sanitarnej w miejscowości Bogucin – III etap. Wójt dodał, iż uczestniczył w kolejnym 
spotkaniu ze Starostą Powiatu Włocławskiego w temacie organizacji publicznego 
transportu zbiorowego. Ogłoszony został przetarg na zadanie: Przebudowa drogi gminnej 
nr 190209C w miejscowości Chełmica Duża w kierunku Zbytkowa. Planowane otwarcie 
ofert na to zadanie nastąpi 30.09.2019 r. Przygotowywana jest procedura przetargowa 
na zaciągnięcie długoterminowego kredytu, na pokrycie planowanego deficytu budżetu 
Gminy Fabianki .” Trwają prace projektowe zadania: Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 
Włocławskiej i sąsiednich w Szpetalu Górnym. Wójt uczestniczył w spotkaniu ze Starostą 
Powiatu Włocławskiego w sprawie uzgodnienia warunków  finansowania  dla 
poszczególnych gmin zadania w ramach zimowego utrzymania dróg powiatowych na 
terenie  poszczególnych gmin.  W wyniku negocjacji gminy otrzymają o 15 % więcej 
środków finansowych na powyższe zadanie. Poinformował, iż aktualnie uczestniczy w 
sołeckich zebraniach wiejskich, których tematem jest określenie przeznaczenia środków 
funduszu sołeckiego na 2020 rok. 

Następnie Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na V sesji RG z 
dnia 26.06.2019 roku. (w załączeniu) 

Brak głosów w dyskusji nad sprawozdaniem z działalności Wójta. 

Ad.5 
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Przewodniczący RG – udzielił głosu Kierownikowi Gminnego Zespołu Oświaty w celu 
przedstawienia informacji na temat przygotowania szkół do nowego roku szkolnego. 

Kierownik GZO p. Wojciechowski – przedstawił załączoną do materiałów radnym informację   
z przygotowania szkół do nowego roku szkolnego 2019/2020. (Informacja stanowi 
załącznik do protokołu). Kierownik nadmienił, iż  szkoły rozpoczęły nowy rok szkolny                      
z bardzo dobrym przygotowaniem materialnym jak i kadrowym. 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję . 

Radna Szczepańska Ewa – zapytała czy został zlokalizowany punkt przecieku na dachu sali 
gimnastycznej w Szpetalu Górnym. 

Kierownik GZO- odpowiedział, iż inspektor nadzoru z gminy z kamerą zlokalizował mniej więcej 
źródło zacieku lecz nie ma jeszcze decyzji co do sposobu usunięcia tej usterki. Ma być 
wykonana naprawa dachu na wysokości szatni. Będzie to położona papa. Wykonawca 
został wybrany przez dyrektora szkoły. Będzie to koszt rzędu około 4.500,00 zł. 

Radna Szczepańska Ewa – zapytała czy nie można tego wykonać w ramach gwarancji? 

Wójt – wyjaśnił, iż prawdopodobnie będzie trzeba sądownie dochodzić swoich roszczeń w tym 
zakresie. Firma bowiem, która realizowała tę inwestycję ma zajęte wszystkie konta przez 
komornika. Dodał, że gmina przekazuje wszystkie faktury za naprawy do zapłaty firmie. 
Niemniej jednak wykonanie napraw jest konieczne i musimy ponieść ich koszty. 

Radna Szczepańska – nadmieniła, że w momencie realizacji inwestycji firmy dają rękojmie 
kilkuletnią na wykonaną inwestycję. Zapytała czy nie ma możliwości realizacji tego                      
w ramach tej rękojmi? Nie ma środków finansowych pozostawionych na ten cel? 

Wójt – wyjaśnił, iż mamy tę rękojmie i z  tego korzystamy. Pamiętać należy, iż nie wszystkie 
naprawy podlegają gwarancji. Dodał, iż nie posiadamy na chwilę obecną wiedzy gdzie 
dokładnie następuje przeciek.  Poinformował, iż posiadamy zabezpieczoną pewną kwotę 
pieniędzy, której nie możemy ruszyć ponieważ główny wykonawca jest winien jakąś 
kwotę podwykonawcy. 

Brak dalszej dyskusji. 

Ad.6 

Przewodniczący RG – udzielił głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji                              
w Fabiankach p. Marcie Prylińskiej. 

Kierownik GOSIR – przedstawiła sprawozdanie z działalności GOSiR w Fabiankach w 2018 roku.              
                                    ( w załączeniu do protokołu) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję . 

Radna Szczepańska Ewa – zapytała o ogrodzenie stadionu w Chełmicy? Nadmieniła, iż już kilka 
razy Wójt wspominał, że będzie to ogrodzenie wykonane a do chwili obecnej nic się nie 
zmieniło. Zapytała czy będzie to zrobione i kiedy ? Drugie zapytanie radnej dotyczyło 
usunięcia bałaganu na terenie wokół stadionu. Zalegają tam kilkuletnie sterty gałęzi, 
które należy usunąć. Kolejną sprawą jest kwestia uszkodzonej nawierzchni tartanowej na 
bieżni stadionu. Poprosił o odpowiedź czy ktoś poniósł konsekwencje co do złego 
wykonania tej inwestycji.? 
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Przewodniczący RG – poprosił Wójta o odpowiedź na zapytanie radnej w sprawie ogrodzenia 
stadionu w Chełmicy. 

Wójt – poprosił o to aby być dokładnym w tym co się mówi, gdyż nie potrzebnie buduje się w 
ten sposób złą atmosferę wokół siebie. Wyjaśnił, iż faktycznie mówił o tym, iż będzie 
trzeba na kolejnej sesji wyodrębnić środki na budowę ogrodzenia a zostanie to 
ogrodzone do końca roku. Następnie odniósł się do zapytania radnej w sprawie 
uszkodzeń bieżni tartanowej. Poinformował, że zostały  pobrane próbki lecz niestety 
wyszły na naszą niekorzyść. Skład tartanu mieści się w normie technologicznej. Grubość 
nawierzchni jest zgodna z projektem i nic tutaj nie wyegzekwujemy od wykonawcy. 
Dodał, iż w ramach 5 letniej gwarancji będziemy starali się pilnować aby jakość napraw 
była dobra a nie na szybko, jak to miało miejsce przed mitingiem lekkoatletycznym. 

Kierownik GOSiR – poinformowała, iż co do kwestii bieżni tartanowej na stadionie to jak już 
wyjaśniał wcześniej p. Wójt pobrane były próbki nawierzchni do zbadania. Wyniki próbek 
spełniały wymogi co wyklucza możliwość obarczenia wykonawcy powstałymi ubytkami. 
W odpowiedzi na zapytanie radnej w sprawie uporządkowania bałaganu wokół stadionu 
wyjaśniła, że jedna osoba nie jest w stanie nadrobić wieloletnich zaniedbań.  

Radna Szczepańska -odniosła się do wyjaśnień na postawione zapytania. Stwierdziła,                               
iż w dzisiejszym projekcie zmian do budżetu nie ma wyodrębnionych środków na budowę 
ogrodzenia. Dodała, iż w kwestii uporządkowania terenu wokół stadionu nie powinno 
być chyba większym problemem wywiezienie sterty gałęzi i liści. Porządkujący teren 
pracownik co je zagrabi to znowu się rozsypią. Następnie zapytała odnośnie ujętego w 
sprawozdaniu GOSiR wydatku na wykorzystanie samochodu prywatnego do celów 
służbowych dla kierownika jednostki. Stwierdziła, iż w sytuacji gdy urząd posiada 4 
samochody służbowe nie powinniśmy chyba płacić ryczałtu za wykorzystanie samochodu 
prywatnego. 

Wójt - wyjaśnił, że kierownik oraz dyrektorzy szkół mają wypłacane ryczałty z tytułu 
wykorzystania samochodów prywatnych. Stwierdził, że działalność Kierownika GOSiR 
jest powiązana nie tylko  z terenem urzędu i stadionem ale także z innymi jednostkami z 
terenu powiatu i terenów ościennych gminy. Stwierdził, iż nie widzi możliwości aby 
Kierownik nie posiadał ryczałtu na tym stanowisku.  

Brak dalszej dyskusji nad sprawozdaniem GOSiR za 2018 rok. 

Ad.7 

Z-ca Skarbnika Gminy -p. M. Walczak – przedstawiła informację z wykonania budżetu za I 
półrocze 2019 roku. ( w załączeniu do protokołu) 

Brak dyskusji w powyższym temacie. 

Ad.8 

Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków przez poszczególnych 
przewodniczących komisji oraz Klubu Radnych „Jedność”. 

Radny Górecki Krzysztof – zapoznał obecnych z treścią wniosków wypracowanych na 
posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego w dniu 16.09.2019 r. (w załączeniu do protokołu).  
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Radna Szczepańska Ewa – przedstawiła treść wniosków Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy                     
i Spraw Budżetowych wypracowanych na posiedzeniu w dniu 16 września 2019 r.                         
(w załączeniu do protokołu). 

Radny Błaszczyk Włodzimierz - poinformował, iż Klub Radnych „Jedność” obradował przed 
sesją rady na posiedzeniu w dniu 17.09.2019 r. Klub zaopiniował pozytywnie przedłożone 
projekty uchwał oraz sprawozdania.   

Przewodniczący RG – podziękował Przewodniczącym za przedstawione wnioski. 

Ad.9 
 
Przewodniczący RG – udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 

celu przedstawienia opinii komisji w zakresie przedłożonej skargi do Rady Gminy na 
Wójta Gminy Fabianki.  

 
 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Cackowski – przedstawił skargę 

pani Anny Melcer na działanie Wójta Gminy. Skarga dotyczyła braku publikacji na stronie 
BIP informacji w zakresie zamówień poniżej 30.000 euro. Następnie odczytał treść 
wyjaśnień Wójta w zakresie przedłożonej skargi p. Melcer. Poinformował, iż Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji dokonała analizy przedłożonej skargi oraz wyjaśnień złożonych 
przez Wójta Gminy w danym temacie na posiedzeniu w dniu  17.10.2019 roku. Następnie 
przewodniczący  na której to komisja przeanalizowała skargę i zapoznała się ze 
stanowiskiem Wójta w zakresie przedmiotowej skargi. 

 
Radna Szczepańska – zapytała czy z tego co zrozumiała skarga dotyczy roku 2017? 
 
Cackowski – wyjaśnił, że tak. 
 
Radna Szczepańska – poprosiła o wyjaśnienie czy zmieniły się przepisy i powinny być te 
publikacje a my nie robiliśmy tego?  
 
Mecenas Wiśniewski – wyjaśnił, że skarga w odczytanej treści została równocześnie złożona 
do wielu samorządów. Nie ma ona uzasadnienia co do naszej gminy bowiem w naszym 
przypadku została zawarta tylko jedna umowa na audyt i została przez nas zamieszczona w 
Biuletynie Informacji Publicznej. Była to jak wspomniano wcześniej umowa zawarta w 2017 
roku i aneksowana w 2018 roku.  Dodał, iż istota tych zamówień do 30.000 euro polega na tym 
, że niektóre gminy posiadają regulaminy w zakresie udzielania zamówień publicznych do tej 
kwoty a inne nie. Gminy, które nie posiadają takiego regulaminu muszą się kierować 
przepisami o zamówieniach publicznych. Zgodnie z tymi przepisami wydatki te winny być 
transparentne i jawne. W jaki sposób ta transparentność ma być realizowana nie jest jednak 
określone. Skarga ta nie ma zastosowania do Gminy Fabianki choć może dotyczyć pozostałych 
700 gmin do których została ona przesłana.  
 
Brak dalszych głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – poprosił radnych o wykreślenie z projektu uchwały „uznanie skargi za 
zasadną”  bowiem stanowisko komisji jest o uznanie skargi za bezzasadną. Zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” podjęła uchwałę 
Nr VI/55/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 18 września 2019 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działania Wójta Gminy Fabianki. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
Przewodniczący zarządził przerwę w obradach do godz. 18.45 
 
Ad.10 
 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o zabranie głosu zastępcę skarbnika w celu przedstawienia 
projektu zmian do budżetu na 2019 rok. 
 
Zastępca Skarbnika p. Walczak – przedstawiła proponowane zmiany do budżetu na 2019 rok. Dokonano 
zmian po stronie dochodów i wydatków w związku z koniecznością dokonania przeniesień między rozdziałami 
i paragrafami zgodnie z przedłożonym projektem uchwały. Poinformowała, iż przedłożony projekt uchwały w 
materiałach na sesję ulega zmianie w wydatkach w rozdz. 926 w związku ze złożonym wnioskiem sołectwa 
Fabianki w zakresie przeniesienia między paragrafami 4210-zakup usług i materiałów  i 6050-wydatki 
inwestycyjne jednostek budżetowych zadania pod nazwą „ Zakup i montaż zewnętrznych siłowni 
plenerowych – fundusz sołecki Fabianki”. W związku z tą zmianą ulegają zmniejszeniu dochody majątkowe o 
kwotę 6.413 zł. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poinformował, iż przed podjęciem uchwały odczyta treść paragrafów po 
dokonanej zmianie a radnych prosi o poprawę stosownych kwot. Z uwagi na brak pytań do projektu uchwały 
przewodniczący odczytał treść projektu uchwały a następnie zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie zmian do budżetu na 2019r. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr VI/56/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie zmian do budżetu na 2019 rok. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
 
2) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił zastępcę Skarbnika Gminy Fabianki o przedstawienie uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2019- 2030. 
 
Zastępca Skarbnika p. Walczak – nadmieniła ,że w tej uchwale dokonuje się zmiany w związku z 
wprowadzeniem zdania na etapie wniosku. Jest to „przebudowa dróg gminnych w miejscowości 
Nasiegniewo”. Środki finansowe mają być pozyskiwane na to zadanie z funduszu dróg samorządowych. 
Ponadto w  punkcie „wykonanie modernizacji stacji uzdatniania wody w Szpetalu Górnym” dokonuje się 
zmniejszenia kwoty na poczet przebudowy dróg.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2019- 2030. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr VI/57/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Fabianki na lata 2019- 2030. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
3) 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownika ZGK o wyjaśnienie zasadności podjęcia 
uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków obowiązującego na terenie Gminy Fabianki do organu regulującego. 

 
Kierownik ZGK p. Kujawski – wyjaśnił, iż ustawa o zbiorowym zaopatrywaniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków nakłada na nas obowiązek przekazania projektu regulaminu do organu  
regulującego celem zaopiniowania. Poprosił o umożliwienie przekazania tego regulaminu do 
zaopiniowania. 

 
Brak dyskusji. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr VI/58/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie przekazania projektu 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Fabianki 
do organu regulującego. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
4) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o zabranie głosu dyrektora Szkoły Podstawowej                              

w Nasiegniewie w sprawie przedłożonego projektu uchwały o nadanie imienia szkole. 
 
Dyrektor SP w Nasiegniewie p. Dydecki – zawnioskował do radnych o podjęcie stosownej uchwały                 

w imieniu zgodnie z wnioskiem rady pedagogicznej, rady rodziców i samorządu uczniowskiego. 
Dodał, iż imię Rycerstwa Polskiego zostało wybrane w plebiscycie a społeczność szkolna od wielu 
lat aktywnie współpracuje z działającym na terenie Nasiegniewa Bractwem Rycerskim.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy zostały spełnione wszelkie formalne kryteria w zakresie 

nadania imienia szkole? 
 
Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty p. Wojciechowski – poinformował, że  tak się stało. Wpłynął 

do nas wniosek wraz z obszernym uzasadnieniem oraz udokumentowanymi wynikami plebiscytu 
w wyniku, którego dokonano wyboru imienia dla szkoły. Dodał, iż z uwagi na fakt iż imię 
Rycerstwa Polskiego to pojęcie abstrakcyjne nie musieliśmy pytać o zgodę na możliwość nadania 
takiego imienia naszej placówce. Wszystkie stosowne dokumenty w tym zakresie zostały 
dostarczone co w dalszej kolejności może skutkować podjęciem uchwały przez radę gminy. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr VI/59/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie nadania imienia Szkole 
Podstawowej w Nasiegniewie. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał treść pisma przedłożonego do rady gminy w sprawie 
dofinansowania uroczystości nadania imienia szkole Podstawowej w Nasiegniewie.   
 
5) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- wyjaśnił, iż w zakresie podjętej przez radę Gminy uchwały w sprawie 
określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego wpłynęło do rady Gminy pismo od Wojewody 
Kujawsko – Pomorskiego w charakterze  rozstrzygnięcia nadzorczego. W związku z powyższym dokonano 
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stosownych zmian wskazach przez Wydział Nadzoru i Kontroli i opracowano nowy projekt uchwały w tym 
zakresie.  Projekt ten otrzymali wszyscy radni w materiałach na sesję. Zarządził dyskusję. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak dyskusji zarządził głosowanie nad projektem . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/60/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie  określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego.  
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
6) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownika Referatu Rozwoju Funduszy Zewnętrznych                                    

i Gospodarki Komunalnej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XIX/149/2016 z dnia 25 listopada 2016 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
Kierownik RFZ  p. Marciniak – wyjaśnił, iż z uwagi na zmianę ustawy o czystości i porządku w gminach 

zobowiązani jesteśmy do dostosowania do przepisów wzoru deklaracji za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. W pkt. 3 pouczenia dokonuje się zmiany w zakresie zmiany terminu zgłaszania zmian 
zgłoszonych w deklaracji. Dotychczas było to 14 dni od chwili zajścia zmiany a obecnie będzie to należało 
zgłaszać do 10 dnia miesiąca.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak dyskusji zarządził głosowanie nad projektem . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/61/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie  zmiany uchwały nr XIX/149/2016 z dnia 25 
listopada 2016 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
7) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o zabranie głosu przez Wójta w sprawie wyjaśnienia zasadności 
podjęcia uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w obrębie ewidencyjnym Osiek. 
 
Wójt – wyjaśnił, iż na komisji budżetowej informował, iż zostaną w tej sprawie przedłożone dwa projekty 
uchwał lecz na chwilę obecną nie otrzymaliśmy pisemnej zgody co do jednej z nieruchomości. Nie dotyczy to 
ul. Akacjowej lecz tylko miejscowości Osiek. Właściciele przekazują nieodpłatnie gminie część gruntu, które 
będzie stanowiło połączenie z drogą publiczną. Wszystkie koszty przekazania będzie ponosił aktualny 
właściciel.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak dyskusji zarządził głosowanie nad projektem . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/62/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Osiek, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
8) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu w sprawie 
pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia na ławnika? Dodał, iż temat ten został wyjaśniony dokładnie 
na posiedzeniach komisji. 
 
Brak zapytań co do projektu uchwały. 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr VI/63/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie pozostawienia bez dalszego 
biegu zgłoszenia na ławnika sądowego Sądu Rejonowego we Włocławku. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
9) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o zabranie głosu przez Wójta w sprawie zasadności podjęcia 
uchwały w zakresie udzielenia pomocy powiatowi Włocławskiemu. 
 
Wójt – wyjaśnił, że jak wszyscy radni wiedzą gmina współpracuje ze starostwem powiatowym w zakresie 
przebudowy ciągów pieszo-rowerowych. Błędnie w uchwale pierwotnej wpisano realizację ciągu pieszego               
w miejscowości Chełmica Duża kiedy to gmina wnioskowała o realizację ciągów w miejscowościach 
Świątkowizna i Witoszyn. W Chełmicy Dużej już jest wybudowany ciąg pieszy. Zasadnym jest dokonanie 
zmiany uchwały w celu realizacji zadania.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak zapytań zarządził głosowanie nad projektem . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/64/2019 z dnia 18 września 2019 r. zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
powiatowi Włocławskiemu przy wykonaniu utwardzenia ciągów pieszych przy drogach powiatowych. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
10) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu w sprawie wyrażenia 
zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu Włocławskiego związanego 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2019/2020. 
 
Brak zapytań.  
 
 Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak zapytań zarządził głosowanie nad projektem . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/65/2019 z dnia 18 września 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę 
Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu Włocławskiego związanego z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2019/2020. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
11) 
Przewodniczący Rady Gminy Fabianki – p. Adam Rejmak- udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu wyjaśnienia 

treści projektu uchwały w sprawie wyłączenia drogi z użytkowania. 
 
Wójt – wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały zwiększy bezpieczeństwo korzystających ze ścieżki rowerowej. Nasze 

działania kierowane są chęcią zmiany statusu tej drogi a w następnej kolejności jej likwidacji. Poprosił 
rady o akceptację projektu uchwały aby nie doszło tam w przyszłości do jakiejś kolizji czy nawet 
wypadku ze skutkiem śmiertelnym. 

 
Przewodniczący Rady Gminy – zarządził dyskusję w powyższej sprawie.  
 
Radna Ewa Szczepańska – stwierdziła, iż jak wcześniej już Wójt wspominał właściciel przylegającej 

nieruchomości będzie posiadał wjazd na swoją nieruchomość przez ścieżkę rowerową w dwóch 
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miejscach. Czy taki jest stan już teraz czy tak ma być. Zapytała Wójta co planuje Wójt poprzez likwidację 
tej drogi. Co tam ma być robione?   

 
Wójt – wyjaśnił, iż pierwszą podstawową kwestią jest troska o bezpieczeństwo osób korzystających ze ścieżki 

biegnącej wzdłuż tej drogi. Dodał, że sygnalizował to już wcześniej. Kolejnym argumentem jest 
planowane utworzenie tam deptaka dla mieszkańców sołectwa Fabianki zgodnie z ich wnioskiem 
składanym już od trzech lat. Będzie to miejsce wypoczynku i rekreacji. Wskazał, iż podstawową  kwestią 
jest tutaj zlikwidowanie na tym terenie ruchu pojazdów mechanicznych. W sytuacji kiedy droga 
znajduje się wzdłuż ścieżki rowerowej, poruszają się po niej pojazdy mechaniczne.  Poinformował, że 
jeżeli chodzi o dostępność do swoich gruntów obecnego właściciela to posiada on dostęp do swoich 
gruntów przy czym gmina umożliwia jeszcze dodatkowo możliwość przejazdu prostopadle przez ścieżkę 
rowerową w dwóch wyznaczonych miejscach co ułatwi przejazd właścicielowi na konkretne działki 
rolne. 

 
Radna Ewa Szczepańska – stwierdziła, iż chciałaby usłyszeć konkretnie którędy ten właściciel ma dojechać do 

swojego pola w przypadku gdy zlikwidujemy drogę. 
 
Mecenas Wiśniewski – wyjaśnił, iż ta uchwała dotyczy tylko wyłączenia tej drogi z użytkowania jako drogi 

publicznej. Ta droga wówczas będzie miała status drogi wewnętrznej. Właściciel będzie miał dojazd i 
nawet chyba jeszcze lepszy bo w obecnej chwili jest on przez tą ścieżkę. Zainteresowany złożył wniosek 
o zjazdy bo tak trzeba w przypadku dróg publicznych. W przypadku drogi wewnętrznej nie musiałby 
ubiegać się o te zjazdy. Podkreślił raz jeszcze, że uchwała spowoduje utratę statusu drogi publicznej tej 
drogi lecz będzie funkcjonowała jako droga wewnętrzna. 

 
Przewodniczący RG – zapytał czy to uniemożliwi formalnie jazdę właścicielowi gruntów rolnych po ścieżce 

rowerowej? 
 
Wójt – poinformował, iż nie jest prawdą, że właściciel nie ma dojazdu do swoich działek. Ten właściciel 

chciałby sobie jeździć tak jak dotychczas na całej długości. Gmina dodatkowo udostępnia możliwość 
dojazdu w dwóch miejscach( przy rowie melioracyjnym z jednej i z drugiej strony). Dodał, że radna 
dobrze wie, iż grunty dookoła to są grunty jednego właściciela. Właściciel ten posiada możliwość 
dojazdu na swoje grunty praktycznie z każdej strony. Poinformował, że gmina wystąpiła dodatkowo             
do KOWRU o umożliwienie dojazdu właścicielowi do jednej działki, która nie jest jego własnością a ją 
dzierżawi. Dodał, że sam osobiście jest rolnikiem i wie, że takie działania są zawsze podejmowane kiedy 
przebudowuje się drogę i przykładowo powstaje chodnik. Wówczas rolnicy nie mają możliwości 
korzystania na całej długości swoich gruntów z drogi lecz w wyznaczonych do tego zjazdach.                                 
W przypadku gdy grunty są bardziej rozciągnięte w terenie to gminy obowiązkiem jest tworzenie drogi 
wewnętrznej w naszej własności  a nie własności gminy. 

 
Radna Szczepańska – zapytała co w przypadku gdy gmina zbuduje tam chodnik?  Właściciel nie będzie mógł 

wówczas jeździć na swoje grunty na długości od frejniaka do Fabianek? Będzie musiał dojeżdżać od 
strony magazynów zbożowych lub od Chełmicy Małej.? 

 
Wójt – stwierdził, że tak jeżeli zlikwidujemy drogę wewnętrzną. Na dzień dzisiejszy posiada taką możliwość.  
 
Radna Szczepańska – poinformowała, że dzisiaj też nie ma ani z tej strony ani z tamtej. Chcąc dojechać dzisiaj 

na swoją działkę od strony frejniaka właściciel musi jechać ścieżką 30 metrów aby dojechać do swojej 
drogi bo tam jest górka i drogi nie ma.  

 
Wójt – wyjaśnił, że właściciel posiada dojazd. Z tej strony wspomnianej przez radna to jest drugi dojazd. 

Pierwszy dojazd jest od strony Zakładu Gospodarki Komunalnej. Droga jest. Nie jest może utwardzona 
ale jest. Nie można mówić więc, że tego dojazdu nie ma.  

 
Radna Szczepańska – stwierdziła, że od strony frejniaka jest duża góra i tam nie ma drogi. 
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Wójt – dodał, że chciałby jeszcze raz powtórzyć, że właściciel gruntów posiada na obecną chwilę dojazd i nie 
musi mieć dojazdu ze strony frejniaka. Stwierdził, że do czasu kiedy droga będzie miała status 
wewnętrznej może korzystać i z niej. Na chwilę obecną posiada dojazd i od strony Chełmicy Małej na 
wysokości gruntów syna wiceprzewodniczącego RG. Ma możliwość wjazdu od strony Chełmicy-
Cukrowni a do tego jeszcze jak wspominał wcześniej umożliwi się dojazd prostopadle przez ścieżkę 
rowerową. 

 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – stwierdził, iż jak przedstawia załączona do projektu uchwały mapa 

poglądowa właściciel gruntów posiada dojazd do swoich gruntów z każdej strony. Włącznie                                      
z możliwością dojazdu od strony frejniaka. Posiada dojazd i od ZGK i od strony Chełmicy – Cukrowni a 
także od Chełmicy Małej. Zainteresowany nawiózł z Dobrzynia sterty ziemi gliniastej, która straszy i nie 
może przejechać na pole. Sam sobie ten wjazd utrudnił. Wskutek deszczowej pogody ma tam 
utrudniony dojazd co nie zmienia faktu, że go posiada. Nadmienił, że podjęcie projektu uchwały 
przedłożonej na dzisiejszą sesję pozwoli nam zachować pewien porządek. Ścieżka rowerowa daje nam 
to, że chodzą ludzie pieszo lub jeżdżą rowerem. W przypadku gdy pozostanie ta droga publiczną to 
właściciel tych gruntów popsuje tę ścieżkę tak samo jak tę drogę.  Wszyscy pamiętają jak była ona 
popsuta przez tego Pana. Dodał, że nikt nie robi niczego złośliwie lecz skoro pobudowana została 
ścieżka rowerowa to szanujmy ją i niech ona służy mieszkańcom. 

 
Wiceprzewodniczący RG Falkowski – poinformował, że droga ta była cały czas dewastowana, podorywana, 

rozjeżdżana. Wielokrotnie o tym mówiliśmy. Jak droga miała 15 metrów to było 3 metry bo reszta 
podorana była. Przez tyle lat jakoś nie płacił za to podatku do gminy.  Teraz ma pretensje do gminy, że 
chce uporządkować drogę. On nie dbał o tę drogę. Nigdy też nie chciał współpracować z gminą. Ciągle 
były podorywane słupki geodezyjne i trzeba było płacić za geodetę.    

 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała Wójta w sprawie wspomnianego przepustu. Był on naprawiany. Jest 

głęboki i w razie silnych opadów może stanowić problem. 
 
Wójt – wyjaśnił, że przepust ten nie jest głęboki. To ukształtowanie terenu powoduje jego położenie. Był on 

przebudowywany przez Zakład Gospodarki Komunalnej. Z racji wybudowania ścieżki rowerowej mamy 
utrudniony dostęp, gdyż znajduje się on na terenie prywatnym. Został on przebudowany na całej 
szerokości i wzmocniony ażurami. Przepust jest drożny . Zostanie przebudowany w 100% w chwili gdy 
właściciel wytyczy drogę i będziemy mieli do niego dostęp. Dodał, że nikogo nie zaleje w przypadku gdy 
będzie posiadał drożny oprócz przepustu rów melioracyjny. Obowiązek udrożnienia rowu 
melioracyjnego spada na właściciela gruntu. 

 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję w powyższej 
sprawie i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyłączenia drogi z użytkowania. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 13 radnych) w głosowaniu jawnym: 12 „za”,   1 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr VI/66/2019 Rady Gminy Fabianki   z dnia 18 września 2019 roku w sprawie 
wyłączenia drogi z użytkowania.   (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
Ad.11 
 
Brak Interpelacji 
 
Wnioski radnych: 
 
Radna Szczepańska Ewa – stwierdziła, iż wójt na jej zapytanie gdzie będą budowane chodniki przy 

drogach w Fabiankach powiedział, że usiądziemy i będziemy rozmawiać na ten temat. Na razie 
takiej dyskusji nikt nie zaproponował do chwili obecnej. Następnie Zapytała co to jest za 
wysypisko śmieci za oczyszczalnią ścieków w Fabiankach? Leży tam sterta śmieci i nie śą to na 
pewno śmieci przywiezione przez mieszkańców. Poprosiła o odpowiedź kiedy będą robione 
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nowe nasadzenia drzew w Chełmicy – Cukrowni, które miały był zrobione po wycięciu tam 
starych drzew? Następnie zapytała co z placem zabaw, który obiecał Wójt w Chełmicy 
Cukrownii.? 

 
Wójt – odniósł się do zapytania w sprawie śmieci. Wyjaśnił, iż są to wszystkie zebrane odpady BIO, 

które musimy w jakiś sposób skompostować. Gmina musi podejmować jakieś działania mając 
na celu zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami. Ustawa w zakresie gospodarowania 
odpadami  określa jasno iż przychody muszą równoważyć koszty. Przychody uległy 
zmniejszeniu na skutek składanych przez mieszkańców zmian deklaracji o sposobie segregacji 
odpadów ze zmieszanych na segregowane z uwagi na wzrost opłat za odpady komunalne. ZGK 
skompostował te odpady BIO w celu zaoszczędzenia na kosztach. Tę trudną decyzję podjął 
razem z Kierownikiem. Może po dokonaniu segregacji któryś z rolników odbierze od nas jako 
nawóz organiczny.  Trudna sytuacja w zakresie odbioru odpadów wymusza na nas 
podejmowanie takich działań. Po zniesieniu rejonizacji wszystkie pszoki podnoszą ceny za 
odbiór odpadów. W odpowiedzi na zapytanie o realizację chodników poinformował, iż 
chodniki zaplanowane w funduszach sołeckich będą realizowane. Nie ma jednak możliwości 
rozszerzenia realizacji chodników o nowe odcinki z uwagi na brak pieniędzy. Informowaliśmy 
na komisjach o trudnej sytuacji w zakresie finansowania oświaty.  W odpowiedzi o plac zabaw 
Wójt poinformował, iż będzie to zrealizowane przez ZGK gdy będzie on posiadał wolne moce 
przerobowe. Będzie to możliwe z uwagi na realizację  dróg o nawierzchni asfaltowej. W tym 
roku bardzie opłaca się realizacja dróg  o takiej nawierzchni. Dodał, iż mamy trudności 
kadrowe. Dzisiaj trudno jest znaleźć dobrą kadrę pracowniczą. Zatrudniono kilku rolników i 
życzyłby sobie aby cała kadra pracownicza była tak zdyscyplinowana jak oni. Kilku pracowników 
przebywa obecnie na zwolnieniach lekarskich.  

 
Radna Szczepańska Ewa – stwierdziła, że co sesję pyta o ten plac zabaw i na każdej sesji Wójt mówi, 

że będzie to zrobione. Zapytała w sprawie przedłożonego pisma przez mieszkańców Chełmicy 
cukrownii w sprawie dokonania wycinki suchych drzew przy skwerku. Mieszkańcy nie otrzymali 
odpowiedzi w tej sprawie. 

 
Wójt – poinformował, iż zezwolenia na wycinkę nie dostaną na pewno mieszkańcy. Dodał, iż już raz 

miał nieprzyjemności z powodu wycinki drzew w miejscowości Chełmica -Cukrownia. Co do 
przeznaczenia drewna opałowego dodał, iż jest ono przekazywane pracownikom oraz 
podopiecznym. Co do nowych nasadzeń jest to realizowane. Zostały rozpoczęte nasadzenia 
przy ścieżce rowerowej w Fabiankach w kierunku Chełmicy Dużej. Wszędzie tam gdzie będzie 
to zasadne będą te nasadzenia sukcesywnie realizowane. 

 
Radny Zieliński Andrzej – zapytał w sprawie nowego wzoru deklaracji na odpady. Czy obowiązek ten 

będzie miał każdy mieszkaniec gminy? 
 
Kierownik Waldemar Marciniak – wyjaśnił, że będzie to obowiązywało nowych mieszkańców oraz 

tych, którzy dokonują zmiany danych ujętych w deklaracji. Nowy wzór będzie obowiązywał 
dopiero po 14 dniach od daty jego ogłoszenia. Wszystkie deklaracje przedłożone do chwili 
obecnej są ważne. 

 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński Artur- skierował wniosek do radnych powiatowych w sprawie 

zabezpieczenia barierkami przepustu przy drodze powiatowej Cyprianka – Zaduszniki na 
wysokości p. Nowaka i Bandoszka. Zwrócił się z prośbą o dokonanie przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej przycięcia drzew owocowych zarówno po prawej jak i po lewej stronie przy drodze 
powiatowej na wysokości p. Słomskiego. Jest też do usunięcia dzika gruszka przy p. Żabielskiej. 
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Zgłosił także konieczność uprzątnięcia z drogi piasku, który nawiało przy posesji p. Sztuczki. 
Skierował prośbę do sołtysów o przekazanie rolnikom informacji. Z uwagi na fakt, iż gmina 
przystąpiła do programu wapnowania można k korzystać z przekazania tych próbek do 
badania. Program miał obowiązywać do końca września lecz został przedłużony. Zachęcił do 
korzystania z tej możliwości. 

 
Radny Zieliński Jacek – zapytał, czy byłaby możliwość zmiany organizacji ruchu bądź postawienia 

lustra na skrzyżowaniu przy szkole w Nasiegniewie. To skrzyżowanie jest wysoce 
niebezpieczne. 

 
Wójt – poinformował, iż wystąpimy do właściciela drogi z wnioskiem w tej sprawie. Dodał, iż jest to 

droga wojewódzka i z uwagi na fakt, iż jest to teren zabudowany będzie można to uzyskać.  
 
Radny Zieliński Andrzej – zwrócił się o możliwą ingerencję w sprawie zwisających drzew nad drogą 

powiatową na odcinku ul. Grodzka Włocławek w kierunku Bobrownik. W wyniku wichury te 
konary spadają na drogę i utrudniają korzystanie z drogi. 

 
Ad.12 
 
Wolne wnioski, zapytania i informacje 
 
Radny Piotr Jetter – zapytał czy zostaną w najbliższym czasie uzupełnione upusty na drodze na  

Zapustę?  Następnie poprosił o odpowiedź czy mieszkańcy osiedla w Cypriance doczekają się 
wycinki drzew przy drodze na Zapustę, na osiedlu w Cypriance i przy lampie (Zapusta) ? 

 
Wójt – poinformował, iż co do remontu dróg to jesteśmy na etapie realizacji. Jest przekonany,                     

że w przyszłym tygodniu zakład pojawi się w Cypriance i naprawi drogę. Poinformował,                      
że zakupiona została piła ręczna o długości 4,5 metra do przycinania drzew i będą przycinane 
korony drzew. Wniosków w tej sprawie jest wiele z różnych miejscowości na terenie całej 
gminy. 

 
Sołtys Tomasz Krzyżanowski (Kulin) – zasygnalizował, iż nie świecą 2 lampy w Urszulewie i 1 w 

Kulinie. Zasygnalizował konieczność wycięcia chwastów przy niedokończonej świetlicy w 
Urszulewie.  

 
Radny Górecki Krzysztof – dodał, iż co do lampy w Kulinie to te lampy migają.  
 
Przewodniczący RG –  odniósł się do działalności Społecznego Komitetu Budowy kanalizacji w 

Szpetalu Górnym. Stwierdził, iż w momencie realizacji budowy ul. Dobrzyńskiej grupa 
mieszkańców stosowała szereg zarzutów i zapytań rzucając gminie realizującej to zadanie tzw. 
„Kłody pod nogi” W momencie gdy już zostało to zadanie zakończone osoby te przypisywały 
sobie zasługi co do tego sukcesu.  Niektóre z tych osób także rzucały kłody nam przy realizacji 
budowy Sali gimnastycznej w Szpetalu Górnym. Kierowano do nas ciągłe niezadowolenia 
utrudniając realizację. Jak sala gimnastyczna została wybudowana to oczywiście te osoby 
przypisywały sobie także zasługi. Teraz staramy się o budowę kanalizacji w Szpetalu Górnym i 
już znowu te same osoby kierują do nas ciągłe zapytania i utrudniają nam opracowanie 
projektu kanalizacji. Powstał Komitet budowy kanalizacji, który kieruje do Wójta i rady szereg 
zapytań. Stwierdził, iż nie będzie przedstawiał radzie tego pisma bo zawiera ono część 
nieprawdziwych kwestii, które chcemy wyjaśnić. Komitet twierdzi, ze to jest już trzecie pismo 
do Przewodniczącego RG a tymczasem jest to pierwsze pismo. Przedstawiciele komitetu 
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ponadto byli na spotkaniu z Wójtem na którym po uzgodniono pewne stanowisko. Nie 
dotrzymali jednak swojego stanowiska i piszą kolejne pismo. Stwierdził, iż tak nie powinno się 
działać. Zarówno Przewodniczący RG jak i Wójt są otwarci na rozmowy. Poprosili o spotkanie 
z Przewodniczącym RG na które Przewodniczący RG wyraził zgodę i wyznaczył termin. Teraz 
jednak mieszkańcy Ci zastanawiają się czy chcą na to spotkanie przybyć. Stwierdził, że o 
szczegółach nie będzie teraz informował ponieważ nie ma jeszcze ustaleń. Będzie czekał na 
zapytania, wątpliwości i konkrety komitetu. 

 
Wójt – odniósł się do poruszonego tematu przez Przewodniczącego RG . Stwierdził, iż temat dotyczy 

rodzaju projektowanej kanalizacji w Szpetalu Górnym. Dodał, że nas samorządowców 
obowiązuje celowość i gospodarność w realizacji zadań. Stwierdził, że mówi teraz o 
socjotechnicznych zabiegach niektórych osób, które działają politycznie. Konsultacje polegają 
na zaproszeniu do rozmowy wszystkich zainteresowanych stron a nie chodzi się po 
mieszkańcach i opowiada nieprawdziwe rzeczy. Straszy się mieszkańców poniesieniem dużych 
kosztów z tytułu budowy kanalizacji . Dodał, iż chciałby aby radni mieli świadomość, że na ul. 
Sadowej też jest kolektor tłoczny i nikt nie poniósł z mieszkańców kosztów z tytułu budowy 
tłoczni i instalacji pompy. Umowa została tak skonstruowana, że gdyby nawet miała miejsce 
jakaś awaria czy konieczność wymiany pompy te koszty ponosi ZGK. Jedyne koszty jakie 
spoczywają na mieszkańcach to koszty energii zużytej przez pompy znajdujące się na posesji 
właścicieli nieruchomości. Na dzień dzisiejszy są to koszty rzędu 40 – 45 zł na rok. Zaznaczył 
jeszcze raz, że jest to kwota na rok.  Wspomniał, że istotne jest też to, iż budowa kolektora 
ciśnieniowego jest tańsza o 30%. A co najważniejsze jest to jedyna skuteczna możliwość 
uniknięcia wypływu nieczystości na poszczególnych posesjach. Stwierdził, że zapyta komitet 
co w przypadku, gdy nie zgodzą się właściciele działek na wybudowanie przepompowni na 
swoich działkach. Osobiście nie wierzy w to, że ktoś zgodzi się na to aby 20 metrów od jego 
posesji stała przepompownia ścieków. A na pewno już nie znajdzie się taki mieszkaniec na ulicy 
Jasnej. Tam ludzie są oburzeni, że nikt im o tym nie powiedział. Wprowadzano za to 
mieszkańców w błąd strasząc kosztami rzędu 15.000 zł z tytułu pomp. Powtórzył raz jeszcze, 
że koszty napraw i konserwacji ponosić będzie Zakład zgodnie ze spisaną umową. Dodał, iż 
życzyłby sobie aby właśnie taki przekaz szedł do mieszkańców. Stwierdził, że jest jeszcze inny 
aspekt o którym trzeba uczciwie powiedzieć. Gro mieszkańców wpina się do kolektora 
grawitacyjnego z deszczówką. Przy ciśnieniowym nie ma takiej możliwości. Kierownik ZGK 
może powiedzieć jakie mamy przekroczenia przy każdych opadach deszczu. Nie da się 
skontrolować tego bo podłączają się tylko w trakcie opadów a potem szybko odłączają. Nie 
jesteśmy w stanie dotrzeć do wszystkich mieszkańców w ciągu godziny aby to sprawdzić. 
Zmienne opłaty z tytułu przekroczenia musi ponosić Zakład Gospodarki Komunalnej. Zakład 
jest nasz i to my podatnicy poniesiemy te koszty. Dodał, żę chcemy budując kanalizację 
podnosić komfort życia mieszkańcom. Budując kanalizację musimy brać także pod uwagę 
późniejszą eksploatację i ewentualne usuwanie awarii. Trudno sobie wyobrazić usuwanie 
awarii na głębokości 3-4 m w przypadku kolektora grawitacyjnego przy szerokości drogi 3-4 
metry gdzie trzeba dokonać wykopu na głębokość również 3-4 metrów i średnicy 5-6 metrów. 
Proszę o wskazanie możliwości technicznych takiego wykopu. A tego rodzaju sytuacje bardzo 
często się zdarzają i zapewniam państwa, że przy każdej z tych sytuacji byłby sprzeciw 
mieszkańców graniczących. Poprosił aby w przypadku jakichkolwiek wątpliwości i zapytań 
skontaktować się z gminą a nie wprowadzać innych w błąd. Po to są pracownicy urzędu i 
zakładu. Stwierdził, że musimy mieć na uwadze efektywność. Nie może być tak, że ktoś mówi, 
że nie miał 20 lat kanalizacji to może jej nie mieć kolejne 20 lat. Takie stwierdzenia można 
kierować do Wójta ale nie do innych.  
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Przewodniczący RG – stwierdził, iż będzie zapewne tak jak zawsze. „Sukces ma wielu ojców”. 
Pozostaje nam tylko na spokojnie wyjaśniać wszelkie zapytania. 

 
Kierownik ZGK – zasygnalizował, iż napływ ścieków niekontrolowanych w trakcie opadów jest 

ogromny. Stanowi on 65% ścieków sprzedawanych. Poprosił aby pozostawić kwestie wyboru 
systemu kanalizacji fachowcom. To oni są od tego aby zaprojektowali nam kanalizację zgodnie 
z założeniami ekonomicznymi i technicznymi.  

 
Radny Adam Cackowski – nadmienił, iż Skórzno korzysta z systemu ciśnieniowego kanalizacji już 15 

lat. Osobiście w ciągu tego okresu tylko raz wymieniano u niego pompę.  Poprosił aby nie 
straszyć mieszkańców jakimś wysokimi kosztami za prąd z tego tytułu bo to nie prawda.  
Podsumował, iż system ciśnieniowy kanalizacji to ogromna wygoda.  

 
Wójt – podziękował wszystkim sołtysom za organizację spotkań integracyjnych. Dodał, że szczególne 

podziękowania kieruje do tych sołtysów, którzy to po raz pierwszy podjęli się organizacji takich 
spotkań jak Kulin, Świątkowizna czy Chełmica Duża. Podał tutaj za przykład integracji sołtysa 
Jankowskiego ze Skórzna. Nadmienił, iż dzięki tym spotkaniom udaje się rozwiązać wiele 
problemów naszych społeczności. Podziękował  raz jeszcze wszystkim osobom, które włączyły 
się w organizację dożynek powiatowo-gminno-parafialnych.  

 
Radna Powiatu Włocławskiego Wałęza Barbara – podziękowała w imieniu wszystkich radnych 

powiatowych za zaproszenia kierowane do nich od sołectw organizujących spotkania 
mieszkańców. 

 
Radna Powiatu Włocławskiego Błaszkiewicz Jadwiga – podziękowała samorządowi gminy i 

wszystkim, którzy przyczynili się do stworzenia dobrej atmosfery podczas organizowanych 
spotkań na terenie gminy oraz organizacji dożynek powiatowo – gminno – parafialnych. 

 
Brak dalszych głosów w wolnych wnioskach i informacjach. 
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Przewodniczący Rady Gminy - zakończył posiedzenie VI sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki w 
dniu 18 września 2019 roku.  

 


